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Schriftelijke vragen (artikel 33 RvO) 
 
 
Datum vraag: 28 mei 2024 
 
 
Datum antwoord:  18 juni 2024 
 
 
Aan de voorzitter van de raad 
 
 
Onderwerp: Beleid instandhouding scholen in kleine kernen  
 
 
Het college/de burgemeester wordt verzocht de volgende vraag/vragen schriftelijk te 
beantwoorden:  
 

1.  Was het college op de hoogte van het voornemen van Basis Buren om de basisschool De 
Wiekslag te sluiten.  Zo ja, wanneer heeft dit plaatsgevonden. Graag ook bij de beantwoording 
de informatievoorziening aan de gemeenteraad betrekken. 

2. Wat gaat er nu concreet gebeuren in de Rijswijkse situatie.  
3. Wat zijn op dit moment de concrete woningbouwplannen voor Rijswijk. 
4. Wat is het beleid van BasisBuren en dat van de gemeente voor de openbare basisscholen in 

de kleinere kernen.  
5. Zijn kleinere scholen onder de maat ten opzichte van grote scholen. Wat geeft het landelijk 

beeld te zien.  
 
 
Toelichting: 
Met de nodige verbazing en ook verbijstering heeft de fractie van Gemeentebelangen kennis 
genomen van de recente signalen van de onderwijsorganisatie BasisBuren rondom het voorbestaan 
van de openbare basisschool De Wielslag te Rijswijk.  
Die vrees voor het voortbestaan is niet nieuw. Eerder dit schooljaar heeft de fractie contact gezocht 
met een vertegenwoordiging van het dorp om te bezien welke maatregelen kunnen worden genomen 
om de instandhouding van deze school ook voor de langere termijn te kunnen garanderen. Het leek er 
op, dat de maatregelen een positieve uitwerking hadden: er komt eindelijk nieuwe woningbouw in 
Rijswijk en Thius heeft bij de woningtoewijzing de focus meer gelegd op gezinnen met kinderen. Het 
college is over de acties en de stappen geïnformeerd.  
De bekostiging van de school in Rijswijk staat niet ter discussie. BasisBuren geeft aan de kwaliteit van 
onderwijs niet voldoende kan worden gegarandeerd.  

 
De Wiekslag is niet de enige kleine openbare  basisschool in Buren. Er zijn meer scholen met een 
beperkt leerlingenaantal. Een basisschool is vooral voor een kleine kern van levensbelang. De impact 
van het sluiten van een school gaat veel verder dan alleen het verdwijnen van onderwijs. 
 
 
Naam en ondertekening:  
G. van Droffelaar 
 
 
Gemeentebelangen Buren 
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De beantwoording van het college/de burgemeester:  

1. Was het college op de hoogte van het voornemen van Basis Buren om de basisschool De 
Wiekslag te sluiten. Zo ja, wanneer heeft dit plaatsgevonden. Graag ook bij de beantwoording 
de informatievoorziening aan de gemeenteraad betrekken. 

 
Het college werd voor het eerst op de hoogte gebracht van de overweging tot het sluiten van De 
Wiekslag toen Gemeentebelangen Buren hier op 19 december jl. vragen over stelde. De vragen zijn 
op 21 december ambtelijk beantwoord. Na het Kerstreces, op 11 januari jl., heeft wethouder Bettink 
overleg gehad met de bestuurder van BasisBuren, mevrouw Van Vreeswijk. Vervolgens heeft 
wethouder Bettink, naar aanleiding van de door BasisBuren verzonden brief aan de ouders van 
kinderen van De Wiekslag, u een terugkoppeling over de situatie gegeven tijdens uw 
raadsvergadering van 4 juni jl. 
 

2. Wat gaat er nu concreet gebeuren in de Rijswijkse situatie. 
 
Bij de mogelijke sluiting van een openbare basisschool heeft het college een adviserende rol aan het 
schoolbestuur om hen te informeren over de gemeentelijke standpunten en ontwikkelingen. 
BasisBuren kan deze standpunten en ontwikkelingen meenemen in de keuze om wel of niet over te 
gaan tot het sluiten van de Wiekslag. Indien BasisBuren besluit de school te sluiten vanaf schooljaar 
2025 – 2026,  dan dienen zij dit voor 1 augustus 2024 schriftelijk kenbaar te maken aan uw 
gemeenteraad. Het college blijft met het bestuur van BasisBuren alsook met de inwoners van Rijswijk 
in gesprek over de huidige situatie en de keuzes die gemaakt gaan worden. 
 
Op dit moment wordt het Integraal Huisvestingsplan (IHP)  herijkt. Tijdens de herijking  
worden alle scholen geschouwd en vinden gesprekken plaats met alle schoolbesturen over de 
toekomst van de basisscholen. De verwachting is dat het herijkte IHP in kwartaal 1 van 2025 
aangeboden kan worden aan uw gemeenteraad.  
  

3. Wat zijn op dit moment de concrete woningbouwplannen voor Rijswijk. 
 
Op dit moment wordt rekening gehouden met het realiseren van 70 woningen waarvan 15 woningen 
op de meer korte termijn. Op dit moment zijn wij aan het onderzoeken of er op kortere termijn ruimte 
gemaakt kan worden voor semi permanente woningen’ 
 

4. Wat is het beleid van BasisBuren en dat van de gemeente voor de openbare basisscholen in 
de kleinere kernen. 

 
Vanuit de gemeente is er geen specifiek beleid voor de openbare basisscholen in de kleinere kernen. 
Wij hanteren de door het Rijk vastgestelde ‘instandhoudingsnorm’ voor onze gemeente. Deze is 
vastgesteld op 52 leerlingen. Verder is er sprake van een landelijk opheffingsnorm. Deze norm is 
vastgesteld op 23 leerlingen. Als blijkt dat een school drie jaar achtereen onder de opheffingsnorm 
valt, vervalt de bekostiging vanuit het Rijk en zal de school over moeten gaat tot sluiting.  
Op het moment dat er minder leerlingen dan de instandhoudingsnorm zijn en de prognose geen 
verbetering laat zien vindt een gesprek plaats met het schoolbestuur om te bespreken hoe zij de 
toekomst voor zich zien. Een dergelijk gesprek had met betrekking tot De Wiekslag nog niet 
plaatsgevonden met BasisBuren. 
 
Als gemeente hebben we geen invloed op het beleid van BasisBuren. Het beleid kan desgewenst 
worden opgevraagd bij BasisBuren. 
  

5. Zijn kleinere scholen onder de maat ten opzichte van grote scholen. Wat geeft het landelijk 
beeld te zien. 

 
Er is in Nederland weinig onderzoek gedaan naar de onderwijskwaliteit van kleine scholen ten 
opzichte van grote scholen. Oberon heeft in 2020 een literatuurstudie1 uitgevoerd waarbij op basis van 

 
1 Heijsters, L, van der Ploeg, S, Weijers, S. (2020). Schaalgrootte in het primair en voortgezet onderwijs. 
Oberon. 
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bestaande literatuur de onderzoeksvraag is gesteld of op basis van onderzoeksliteratuur kan worden 
vastgesteld of schaalgrootte op school- en of bestuursniveau een effect heeft op duurzaam goede 
onderwijskwaliteit. Uit de literatuurstudie is gebleken dat in bestaande studies onderwijskwaliteit wordt 
gezien als schoolprestaties. Er bestaat geen empirisch bewijs voor de relatie tussen schaalgrootte en 
schoolprestaties.  
 
Als het gaat om klasvorming dan is uit een onderzoek van de Inspectie van het Onderwijs2 (2020) 
gebleken dat de kwaliteit van de lessen in combinatiegroepen vaker onvoldoende is dan in homogene 
groepen. Dit geldt voor de volgende gebieden; duidelijke uitleg, taakgerichte werksfeer en actieve 
betrokkenheid van de leerlingen. Door deze complexiteit stelt de Inspectie dat dit een rol kan spelen 
bij het feit dat kleine basisscholen (<100 leerlingen) vaker dan gemiddeld onvoldoende of een zeer 
zwakke onderwijskwaliteit hebben. Zij benadrukken dat het overgrote deel van de kleine scholen aan 
de basiskwaliteit voldoet maar kleine scholen kwetsbaar zijn.  
 
Op basis van de beschikbare informatie is niet te zeggen dat een kleine school per definitie ‘beter of 
slechter’ scoort op de kwaliteit van het onderwijs. Gezien echter het feit dat een kleine school 
noodgedwongen vaker gebruik maakt van combinatiegroepen kan dit van invloed zijn op de 
onderwijskwaliteit. 
 
 
 

 
2 Inspectie van het Onderwijs. (2020) De staat van het onderwijs.  


